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Az előző Küldöttgyűlés óta eltelt időszak 

Időrendi bontás

2014. június 19. – TTK HÖK Küldöttgyűlés
2014. július 8. – EHÖK Vezetőképző
2014. augusztus 18. – Gyógymatek GT
2014. augusztus 30-31. – IV. ELTE Futsal Kupa
2014. szeptember 8-10. – ELTE Sport7
2014. szeptember 11. - 5vös 5km megbeszélés
2014. szeptember 25. – 27. 5vös 5km
2014. október 22. – Utódképzés
2014. október 22. – Sportcsoport ülés/5vös 5km értékelő ülés

ELTE sportrendezvények

A nyáron két sportrendezvény lebonyolításában tudtam részt vállalni: a Gyógymatek GT 
sportnapja és a IV. ELTE Futsal Kupa. Mindkettő olyan esemény, amelyre szükség van, és 
támogatnunk kell, hogy jól működjön. Mondhatom, hogy a BEAC színeiben voltam mindkét 
eseményen jelen, hiszen a BEAC-os sportszervezőkkel (Fedasz Vivien, Karvaly Márton és 2 
sportösztöndíjas), sportszervezőként velük együttműködve igyekeztem minél jobban segíteni 
Kis Robi munkáját egy ismét fergeteges sportnapon, Bodajkon. A Futsal Kupa pedig egy jó 
kezdeményezés a profi és nem profi egyetemi csapatoknak egyaránt, akik nem tudnak minden 
héten kiállni egy bajnokságban, hanem időnként összeverődve (de már összeszokott 
csapatként) lépnek a pályára. Utólag is köszönöm a lehetőséget Sajben Marcellnek, akinek 
szintén igyekeztem a keze alá dolgozni.
Az ELTE Sport7 népszerűsítésében utódjelöltem volt a segítségemre. Úgy gondolom, 
tisztségviselői pályafutásom alatt nagyon jó kapcsolatot tudtunk kialakítani a BEAC-ban 
dolgozókkal. Kereshettem őket, ha azonnali kérésem, kérdésem volt, és ők is számíthattak 
rám viszont. Ugyanakkor ezen a héten kiderült számomra, hogy a humán-erőforrás 
bázisukat/bázisunkat jobban össze lehetne fogni, a kari sportfelelősök és sportösztöndíjasok 
feladatkörét annyira bővíteni egyetemi szinten, amennyire lehet. Ehhez köthető az egyes 
sportprogramok népszerűsítése az edzéseken, Facebook-on, de a kari sportfelelősök 
szerepvállalása az egyetemünk ÖSSZES sportrendezvényén, hiszen mindannyiunk érdeke, 
hogy a programok jól sikerüljenek.

27. 5vös 5km futóverseny

A szeptember 25-én sikeresen lezajló 5vös 5km ismét rekordszámú résztvevőnek 
örvendhetett. 850-en teljesítették hivatalosan az 5km-t, és utolsó szervezésemben én is rajthoz 
álltam. Ugyan a verseny után kiküldtem képviselőlistára a rendezvény beszámolóját, most 
mégis összegezném. 
Már a szervezés kezdeti fázisában mellettem volt utódjelöltem, illetve elődöm, akik nélkül 
nem jöhetett volna létre ez a rendezvény, így ezúton is köszönöm Nekik áldozatos 
munkájukat! Az előnevezés a honlapon 10 nappal a verseny előtt kezdődött, amit Fetter 



Dáviddal folyamatosan frissítettünk, javítottunk – ha kellett. A TTK-s hallgatók kaptak 
Neptun-üzenetet az eseményről, ami újdonságnak számít. A futást megelőző napokban ismét 
fel lehetett venni a rajtszámokat előzetesen, hogy minél kisebb torlódás legyen a futás előtti 
percekben. Ez idén remekül sikerült, hiszen 17:05-kor (vagy 17:06-kor) rajtoltunk el.
A versenynapra a már szokásosnak mondható programok (rajtszám átvétel, Nike futóbusz, 
zenés bemelegítés egy BEAC aerobik oktatóval) mellett a futás alatt a Taiko Hungary 
Japándob Egyesület hangulatkeltő dobos előadásával (akik egyébként a Spar Maratonon is 
végig doboltak) szerettük volna még izgalmasabbá tenni a programot. Volt chipes időmérés 
most is, ruhatárat, a futás után pedig palackozott vizet és csokit biztosítottunk a futóknak. Ez 
futóversenyeken természetes dolog, de 5vös 5km-en e két utóbbi korábban nem valósult meg. 
Az első 450 befutó kapott ajándék 5vös 5km-es pólót. Apró hibapontnak számít, hogy a 
dobosokon kívül egyéb betétprogram nem tudott megvalósulni, ami talán a nagy nyüzsgésben 
nem számított sokat. Sokkal inkább az, hogy olyan szervezőgárda jött össze, hogy vállalni 
tudtam az indulást, hisz az áramszünet és egyéb technikai gondok ellenére is gördülékenyen 
lezajlott maga a futás. A legsportosabb ELTE Kar ismét a TTK lett, így a vándorkupa nálunk 
maradt.
A pénzügyi részletek ügyében a szervezés ideje alatt folyamatosan egyeztettem Dukán András 
Ferenccel, Kuti Péterrel, a verseny után pedig Csutka Bogival.
Amivel még adós vagyok, hogy a Déli Haliban lévő összes 5vös 5-ös kelléket rendszerezzük,
és végre elkerüljenek onnan.

Rendszeres sportösztöndíj

A rendszeres sportösztöndíj kiírási időszaka éppen az 5vös 5km idejére esett, így a 
pontrendszer megreformálása még várat magára. A szokásos ~40 pályázatot ebben a félévben 
is elbíráltuk és Miklós-Kovács Jankával az esetlegesen – Neptun miatt – felmerülő kérdéseket, 
problémákat igyekeztük minél előbb orvosolni. A pontozáshoz már az előző pályázási 
időszakban elkészítettem egy excel táblázatot, ami segítségével és némi rutinnal hamar 
sikerült megcsinálni a pontozást.

Éves beszámoló - a tisztségviselői pályázatomban foglaltak megvalósítása

Együttműködés, hirdetés

Az általam egyik legfontosabbnak ítélt feladat az év során egészen jól alakult, hiszen az 
EHÖK, a BEAC, a Sport Kft., az ELTE SE és a TTK HÖK közötti kapcsolattartás, a 
vezetőségekkel való megismerkedés, majd folyamatos kommunikáció és kölcsönös 
segítségnyújtás végig jellemezte az évet. A folyamatosan frissülő, aktuális sporthírekkel és 
sporteseményekkel feltöltött TTK HÖK honlap fontos bázisa volt a régi és új lehetőségek, és a 
kari sportélet hirdetésének. A Tétékás Nyúzra is sok figyelmet fordítottam, ez főleg tavasszal 
látszódott a majdnem minden héten megjelenő sportrovattal. Az elmúlt három 5vös 5km és 
számos BEAC, EHÖK és Sport Kft. által szervezett eseményen igyekeztem minél szélesebb 
látókört és minél nagyobb ismeretséget kialakítani, hogy a jövőben felhasználhassam ezeket a
tapasztalatokat mind a TTK-s, mind az egyetemi rendezvények, sportügyek vagy egyéb 
megvalósításra váró feladat során.

Érdeklődés felkeltése, lehetőségek kiterjesztése

A pályázatomban írt kedvezményes úszási lehetőség ügyében nekem sajnos nem sikerült 
lényegi előrelépést tennem, ugyanakkor a folyamatosan bővülő lehetőségeket a TTK-s 
hallgatók és oktatók egyre többen veszik igénybe. A BEAC által tavasszal meghirdetett 
pályázattal számos tanár-diák focikupa valósulhatott meg (pl. Fizikás tanár-diák focikupa).



Amire pedig év közben nem jutott idő, de a jövőben szeretnék még megvalósítani, az egy 
(vagy több) olyan előadás lenne, amelyet híres sportolók, az egyetemi sport képviselői és a 
sport területén elismert személyek invitálásával valósíthatnánk meg. A Corvinuson és a BME-
n ezek nagyon jól működnek, miért ne lehetne ilyen nálunk is?

Pályázatok

Amint említettem az évem során betervezett TTK-s rendszeres sportösztöndíj 
pontrendszerének felülvizsgálatát a következő időszakban meg kell tenni, ebben (is) 
mindenképpen szeretném segíteni a következő sportbiztost. A pályázati lehetőségek sora 
bővült tavasszal, a BEAC pályázatán kívül a szokásos lehetőségek is megvoltak, sőt, ezek
fejlődtek is: Jó tanuló Jó sportoló ösztöndíj, Sportösztöndíj, ELTE Rektori Sportpályázat. A 
legtöbbre Neptun-on keresztül lehetett pályázni, ami lassította a folyamatokat, hiszen a 
rendszer még nem állt készen rá.

Rendezvények

• Éjszakai Sport, Futsal kupák, gólyatáborok

Több sportösztöndíjas és az EHÖK sportbizottságának (kari sportfelelősök) pár tagjával egész 
évben szuperül együtt tudtunk működni a saját és a BEAC szervezésében létrejött 
programjaink megszervezésében és hirdetésében.

• A Campus Tájfutó verseny negyedszer lett megrendezve Lágymányoson. Sikerült 
létrehozni egy olyan hagyományt, amely az 5vös 5km elő- vagy utóversenye minden 
alkalommal (az időponttól függ).

• 5vös 5km futóverseny

Három verseny zajlott le a szervezésemben, a fejlődés szemmel látható, de a belülről látott és 
tapasztalt szervezésbeli problémákat, fejlesztésre váró mozzanatokat minden verseny előtt és 
után átbeszéltük. Igazán nagyra nőtte ki magát a verseny, amire büszkék lehetünk! A TTK-s 
szervezést mindenképpen meg kell tartani, de újabb embereket és cégeket kell bevonzani, 
hogy meg is tartsuk ezt a magas indulószámot. Csak néhány szám, mutatva a fejlődést: 
indulók száma: 662, 776, majd 850; hallgatók száma: ~450, 512, majd 565. Természetesen 
nem szabad elfelejteni, hogy sokat hozzátett a fejlődéshez az egyre bővülő BME-s csapat. 
Több egyetemen is van hasonló jellegű kezdeményezés, jó lenne, ha a jövőben ki tudnának 
ezek bontakozni. Az 5vös 5km sokadszor adja az ELTE-s rendezvényeken résztvevő ELTE-s 
hallgatók nagy részét, így a SportPont Program keretén belül fontos programpontnak számít a 
mi „kis” versenyünk. Az idén (még csak a tavaszi félév számított bele) az ELTE több mint 1 
millió forint támogatást kapott sportoló hallgatói után.
A jubileumi 25. futásra sikerült talán a legjobb programot összehozni, hiszen olimpiai bajnok
és válogatott sportolóink is velünk futottak, viszont a 27. versenyen lett talán legjobb a 
lebonyolítás. Olykor becsúsztak hibák is, de mindig megtaláltuk a megoldást a korrigálásra. 
Szeretném megköszönni a mellettem állóknak, akik segítő kezet nyújtottak az egész évem 
során! 

Utódképzés

Utódjelöltemmel sportolói voltából fakadóan hamar megtaláltuk a közös hangot. A felkészítés
legnagyobb kihívását, az 5vös 5km szervezésében való helytállást maradéktalanul teljesítette. 



Oroszlánrészt vállalt a versenyt megelőző napokban és az adott napon is. A képzés még tart, 
szeretném minden tudásomat átadni ahhoz, hogy a következő sportbiztos személyében egy jó 
„szakembert” tisztelhessünk.

Zárszó

Fogadóóráimat 1 kivétellel (betegség miatt) megtartottam, Küldöttgyűlésekre rendszeresen 
eljártam (emlékeim szerint egyre nem tudtam elmenni, illetve az utóbbi rendkívüli ülésre), jó 
pár Választmányon is részt vettem és igyekeztem minden olyan döntésben részt vállalni, ami a 
karunkat érintette. Az utóbbi Küldöttgyűlés óta kevésbé tudtam az aktívabb tisztségviselők 
közé tartozni, ami annyit tesz, hogy a sportügyeken kívül másra sajnos nem tudtam 
koncentrálni tanulmányi ügyeim miatt.

„Sportolói lendületességemmel, a sport iránti alázatommal és elkötelezettségemmel szeretnék 
hozzájárulni a kar sportbiztosi tisztségének betöltésével járó feladatok elvégzéséhez és az 
azon túlmutató lehetőségek megragadásához.” 
Úgy gondolom ehhez a pár sorhoz hűen indítottam és zártam az évet, amelyben Ti is központi 
szerepet játszottatok! Nem akarok közhelyekkel élni, de Nektek köszönhetem, hogy 
sportszakmailag már ennyit fejlődtem. Szerencsésnek mondhatom magam, hogy ezen az úton 
elindulhattam, és újabb és újabb kihívásokat teljesíthettem.
És ahogyan az egyik első Tétékás Nyúz cikkemben írtam, „a höközés nagyon jó kezdet”
ahhoz, hogy az élet azon a területén kezdjünk el munkálkodni, amely a legjobban érdekel. Ma 
már tudom, hogy ez kifejezetten az ELTE TTK HÖK-jére vonatkozik.

Alsómégy, 2014. november 1.
Zakariás Barbara

ELTE TTK HÖK sportbiztos
sportbiz@ttkhok.elte.hu


